
    

 1 

   PROTOKÓŁ NR LIII/18 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 24 maja 2018 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.12:25   

Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Krystyna Kwiatkowska - Sekretarz Gminy, 

Robert Greb – Radca Prawny,   

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele lokalnych mediów. 

Obrady były nagrywane na dyktafon. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad 

sesji  i przywitała uczestników.   

 

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym  

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Gminy z dnia 26.04.2018 r.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Przedstawienie wykonania budżetu za rok 2017 oraz opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej do sprawozdania. 

9/ Dyskusja nad sprawozdaniem. 

10/ Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Marciszów wraz z opinią RIO dotyczącą wniosku Komisji.  

11/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

a/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok,   

 

b/ udzielenia Wójtowi Gminy Marciszów absolutorium z tytułu wykonania budżetu  

za 2017 rok, 
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c/ nieudzielenia Wójtowi Gminy Marciszów absolutorium z tytułu wykonania budżetu  

za 2017 rok, 

 

d/ sprzedaży nieruchomości,  

 

e/ wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości  w zasób mienia Gminy 

Marciszów,   

 

f/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018. 

 

12/ Interpelacje i zapytania radnych.  

13/ Sprawy różne.  

14/ Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.5.  

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad uchwały dotyczącej sprzedaży nieruchomości, tj. 

punkt d/, a także uchwały odnośnie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości      

w zasób mienia Gminy Marciszów, tj. punkt e/.  

 

Rada Gminy w głosowaniu:  

„za” – 14 głosów / radna J. Adamczyk, radny M. Wolak, radny W. Wróblewski,  

radna D. Wojtas, radny A. Mitczak, , radny A. Ryżowski, radny K. Nowakowski,  

radny J. Polański, radny M. Dzik, radna C. Olejniczak, radny P. Gwóźdź,  

radna M. Suhak – Ogłaza, radny E. Orzechowski, radny D. Chęciński /,  

„przeciw” – 1 głos / radny M. Frasunek/, 

„wstrzymuje się” – 0 głosów przyjęła wniosek Wójta Gminy Marciszów.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Gminy z dnia 26.04.2018r.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Przedstawienie wykonania budżetu za rok 2017 oraz opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej do sprawozdania. 

9/ Dyskusja nad sprawozdaniem. 

10/ Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Marciszów wraz z opinią RIO dotyczącą wniosku Komisji.  

11/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

a/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok,   

 

b/ udzielenia Wójtowi Gminy Marciszów absolutorium z tytułu wykonania budżetu  

za 2017 rok, 

c/ nieudzielenia Wójtowi Gminy Marciszów absolutorium z tytułu wykonania budżetu  

za 2017 rok, 
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d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018. 

 

12/ Interpelacje i zapytania radnych.  

13/ Sprawy różne.  

14/ Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Gminy z dnia 26.04.2018r.  

Do protokołu z LI sesji Rady Gminy Marciszów z dnia 26.04.2018 r. uwag nie zgłoszono.   

Protokół przyjęto przez aklamację. 

 

Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował o sprawach, jakie miały miejsce między sesjami: 

- udział w uroczystości Dnia Strażaka, 

- prace polegające na negocjacjach między WZWiK a Gminą, 

- objazd odnośnie drogi na Kolorowe Jeziorka, 

- przygotowanie pism do właścicieli parkingów na Kolorowe Jeziorka w sprawie ustawianych 

znaków, tablic informacyjnych, które muszą zostać usunięte. 

 

Radny Mirosław Wolak 

Skierował pytanie do Wójta Gminy Marciszów, czy została założona sprawa wodociągom  

za bezumowne korzystanie z naszego mienia. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że zostało to wstrzymane do czasu zakończenia negocjacji.  

Radny Adam Ryżowski 

Wystąpił z prośbą, aby przesunąć termin usunięcia znaków informacyjnych na Kolorowych 

Jeziorkach do czasu, aż minie długi weekend czerwcowy, ponieważ zdejmując je wcześniej 

zrobi się zamieszanie.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Przychylił się do wniosku radnego Ryżowskiego. Następnie wstępnie ustalono termin 

zebrania wiejskiego   

 

Do przedstawionej informacji innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.8.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha dokonał jak co roku ogólnej analizy wykonania 

budżetu Gminy Marciszów za 2017 rok, zwracając uwagę na to, że radni otrzymali materiały 

dużo wcześniej, żeby się z nimi zapoznać.  

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

Następnie Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   

Odczytał treść uchwały Nr VIII/5/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 27 kwietnia 2018 roku w sprawie: opinii                        

o przedłożonym przez Wójta Gminy Marciszów sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Marciszów za 2017 rok, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  
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Ad.9.  

Dyskusja nad sprawozdaniem.  

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o dyskusję nad sprawozdaniem.  

Radna Czesława Olejniczak 

W imieniu Komisji Rewizyjnej, która to ma obowiązek dokładnego przeanalizowania budżetu 

zwróciła uwagę na zmniejszającą się liczbę mieszkańców, a przede wszystkim na wykonanie 

dochodów i przychodów. Najważniejsze jest, że dochody są większe niż były planowane, 

ponieważ wynoszą ponad 100%, zadania ujęte w planach pracy i budżecie zostały wykonane. 

Wyraziła pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej, która uważa, że budżet został starannie 

wykonany, rozliczenie zostało również prawidłowo wykonane. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Dodał, że niewątpliwie na zeszłoroczny budżet, jak i tegoroczny mamy dofinansowanie  

w postaci 75%  dla tej największej dla nas inwestycji, czyli pełnej kanalizacji naszej gminy.  

Radna Marta Suhak- Ogłaza 

W imieniu Komisji Budżetowej poinformowała, że Komisja Budżetu również wydała 

pozytywną opinię na temat wykonania budżetu za 2017 r.  

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.10. 

Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Marciszów wraz z opinią RIO dotyczącą wniosku Komisji.  

Jadwiga Adamczyk - Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  

odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Marciszów.  

Wniosek Komisji stanowi załącznik 4 do protokołu.  

 

Następnie Przewodnicząca zwróciła się z prośbą do Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej        

o odczytanie opinii RIO dotyczącej wniosku Komisji.  

W dalszej części posiedzenia Radna Czesława Olejniczak - Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Marciszów odczytała treść uchwały Nr VIII/10/2018 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 11 maja 2018 roku       

w spawie opinii  o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Marciszów w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Marciszów za 2017 rok.  

Opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 5 do protokołu.       

Do przedstawionej opinii uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk zapoznała zebranych  

z opinią Komisji Budżetu odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Marciszów za 

2017 rok.   

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad.11. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok.    

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu: 

„za” – 7 głosów/ radny M. Dzik, radna C. Olejniczak, radny P. Gwóźdź,  

radny M. Frasunek, radna M. Suhak – Ogłaza, radny E. Orzechowski, radny D. Chęciński/,  
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„przeciw” – 0 głosów, 

„wstrzymuje się” – 8 głosów/ radna J. Adamczyk, radny M. Wolak, radny W. Wróblewski,  

radna D. Wojtas, radny A. Mitczak, radny A. Ryżowski, radny K. Nowakowski,  

radny J. Polański / przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik  

nr 7 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr LIII/257/18 

b/ udzielenia Wójtowi Gminy Marciszów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2017 rok 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

W trakcie głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały: 

„za” – 7 głosów/ radny M. Dzik, radna C. Olejniczak, radny P. Gwóźdź,  

radny M. Frasunek, radna M. Suhak – Ogłaza, radny E. Orzechowski, radny D. Chęciński/,  

„przeciw” – 0 głosów, 

„wstrzymuje się” – 8 głosów/ radna J. Adamczyk, radny M. Wolak, radny W. Wróblewski,  

radna D. Wojtas, radny A. Mitczak, radny A. Ryżowski, radny K. Nowakowski,  

radny J. Polański, co skutkuje brakiem rozstrzygnięcia w przedmiocie udzielenia bądź 

nieudzielenia absolutorium ze względu na brak bezwzględnej większości głosów „za” lub 

„przeciw”.  

W wyniku takiego rozstrzygnięcia uchwale nie nadano numeru.  

 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyraził opinię, że nie ma żadnych przesłanek merytorycznych do tego, aby się wstrzymać  

w głosowaniu. Mimo wszystko, podziękował wszystkim. Powiedział, że przyjechał,  

ponieważ radnych szanuje, a mimo to ,,wstrzymujący się” nie potrafili uszanować jego 

ciężkiej pracy i zdobycia 7,5 mln zł na budowę oczyszczalni, kanalizacji i 12 przepompowni. 

Jest to dla Wójta niezmiernie przykre, biorąc pod uwagę wszystkie wydane pozytywnie opinie 

na temat wykonania przez Wójta budżetu za 2017 rok.  Dodał, że od stycznia prosił radnych  

o zaufanie i wspólną pracę.  

 

O godz. 11.45 Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha opuścił salę narad. 

 

d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018. 

Radny Adam Ryżowski 

Wystąpił z prośbą, aby przy zmianach w budżecie pisać bardziej konkretne uzasadnienie.  

Radny Mirosław Wolak 

Powiedział, że w tej kwestii pytano Wójta podczas posiedzenia Komisji Budżetowej  

i odpowiedź Wójta była taka, że zwiększenie zużycia energii dotyczy oświetlenia ulicznego,  

a zwiększenie zużycia wody dotyczy świetlic. Radni na komisji uznali to za informację 

miarodajną, jednakże Przewodnicząca zwróciła uwagę, że ten wzrost o 10 tys. zł został 

zapisany na paragrafie, który dotyczy tylko domów, ośrodków kultury i świetlic i klubów.  

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Wyraziła opinię, że gdyby Dom Kultury w Marciszowie i świetlice w Ciechanowicach  

i Wieściszowicach  nadal były ogrzewane energią elektryczną to mogłoby tych środków 

brakować. W związku z tym, że w tych trzech obiektach jest już ogrzewanie gazowe 

Przewodnicząca uważa, że nie ma powodu do wzrostu ceny i podniesienia kosztów energii.  
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W związku z wątpliwościami zaproszono na posiedzenie Jolantę Kudryńską- pracownika 

Referatu Kultury, Sportu i Turystyki, która wyjaśniła, że ogólnie kwota ta dotyczy zakupu 

energii elektrycznej i wody do wszystkich świetlic, ponieważ zaplanowane w budżecie było 

tylko 5 tys. zł, które zostało wyczerpane w I kwartale. Do tej pory w budżecie Skarbnik 

planowała na ten cel 20 tys. zł.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zaproponowała, aby jednak przejść do przegłosowania projektu.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk odczytała treść 

projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik  

nr 8 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LIII/259/18. 

 

Radny Edmund Orzechowski 

Wystąpił z uwagą, o której wspominał radny Ryżowski, aby w przyszłości do każdego 

projektu uchwały te uzasadnienia nie były tak lakoniczne, żeby one dawały nawet laikowi 

pełny obraz tego o czym dyskutujemy  i co uchwalamy.  

Radny Mirosław Wolak 

Dodał, że z wyjątkiem sytuacji, w których radni będą mieli pewność, że na każdej komisji 

będzie kompetentny pracownik, który to wyjaśni. 

 

Ad. 12.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

Nie wystąpiły. 

 

Ad.13.  

Sprawy różne.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Poinformowała o wniosku Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Zdrowia o wycofanie 

projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości z porządku sesji LIII  

z uwagi na koncepcję budowy parkingu na terenie obecnego boiska sportowego,  

o co zawnioskował również Wójt Gminy Marciszów. / wniosek Komisji stanowi załącznik nr 

9 do protokołu/ .  

Następnie przekazała informację, jaka wpłynęła do Sekretarz Gminy Marciszów z prośbą  

o wydanie przez Radę Gminy Marciszów opinii na temat uchwały w sprawie podziału 

powiatu na okręgi wyborcze. /projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu/.  

Rada Gminy Marciszów w głosowaniu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu Kamiennogórskiego w sprawie podziału powiatu kamiennogórskiego 

na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych               

w każdym okręgu wyborczym.  

 

W dalszej części posiedzenia: 

Radny Mirosław Wolak 

Wyraził opinię, że mieszkańcy Ciechanowic są zszokowani tym, w jaki solidny sposób 

Powiat w tym roku wykonał prace i wykosił rowy i pobocza. Radny uważa, że tak powinno  

to wyglądać co roku.   

Radny Andrzej Mitczak 

Dodał, że również remont drogi powiatowej został zrobiony solidniej niż zawsze.  
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Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zwróciła uwagę, że piasek po zimie nadal zalega na drogach gminnych i powiatowych.  

Radny Mirosław Wolak 

Powiedział, że zawsze pobocza dróg gminnych były w lepszym stanie niż powiatowych,  

a teraz jest to w drugą stronę i należałoby zwrócić na to uwagę i uwzględnić koszenie 

poboczy przy drogach gminnych.  

Radny Adam Ryżowski 

Nawiązał do wypowiedzi Wójta na posiedzeniu Komisji OSKiT odnośnie szaletów na dworcu 

w Marciszowie. Poinformował o wniosku komisji, na posiedzeniu której był obecny 

przedstawiciel PTTK, który to zasygnalizował ten problem mówiąc, że turyści korzystający  

z pociągów nie mają gdzie się udać, żeby z tej toalety skorzystać. Radny uważa,  

że postawienie TOI-TOI w pewien sposób rozwiązuje sprawę, a świadczy również o naszej 

gminie.  

Józef Szołdrowski- sołtys wsi Sędzisław 

Dodał, że podobna sytuacja jest na dworcu w Sędzisławiu. 

Radny Julian Polański 

W imieniu wsi Ciechanowice chciał przypomnieć o odwodnieniu cmentarza, ponieważ już na 

wiosnę było to obiecane, a problem polega na tym, że jak wykopują groby to po prostu woda 

zalewa.   

Radny Mirosław Wolak 

Dodał, że jest to kwestia Gminy, ponieważ było to obiecane, a po drugie wlewanie  

i wylewanie tej wody może spowodować wystąpieniem jakiejś epidemii, a tego chcielibyśmy 

uniknąć.  

Radny Marcin Frasunek  

Zgłosił, że mieszkańcy zwracają uwagę, że u niektórych z nich działki po przejściu 

kanalizacji są ładne, jest zasiana trawa, a inne działki nie są uporządkowywane  

po pracach związanych z kanalizacją. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Wyraziła opinię, że etap kanalizacji nie został jeszcze zakończony i pewne prace nadal trwają, 

gdzieś na bardziej otwartych przestrzeniach uporano się z tym szybciej, ale tak jak było 

obiecane zarówno przez wykonawcę, jak i Pana Wójta wszystko zostanie doprowadzone  

do stanu poprzedniego. W związku z tym Przewodnicząca prosi, aby jeszcze uzbroić się  

w cierpliwość.  

Radny Piotr Gwóźdź 

Zwrócił się do radnych, aby przekazali prośbę mieszkańców, żeby nie podpisywać 

oświadczeń tam, gdzie to nie zostało jeszcze wykonane.  

Radny Mirosław Wolak 

Wystąpił z prośbą, aby przekazywać mieszkańcom, że jak wchodzi duża firma, a my tego nie 

przypilnujemy to nie możemy liczyć później na to, że coś będzie zrobione przy odbiorze,  

bo później firma opuści teren i nikt nie przyjedzie ponownie ze sprzętem, żeby coś zrobić. 

Zaapelował, aby nie podpisywać do momentu, kiedy firma tego nie wykona i monitować na 

bieżąco.  

Radny Adam Ryżowski 

Poprosił, aby przekazać Panu Wójtowi, że są dziury na drodze gminnej od sklepu do górnego 

parkingu na Kolorowych Jeziorkach, dodatkowo droga się już sypie na poboczach. Uważa,  

że należy się tej sprawie przyjrzeć, bo droga wymaga naprawy. 
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Ad.14. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy  

o godzinie 12:25 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych
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